

# မၤန့ၢ်တၢ်မၤအသးနီၢ်ကီၢ်တက့ၢ်.

ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်ပူၤဖျဲးလၢပုၤဒီမါဝၤ, ပိၣ်မ့ၣ်လၢအိၣ်ဒီးဟူးသး ဒီးမိၣ်ပၢ်အသီတဖၣ်အဂီၢ်

ဒီသဒါလီၤန့ၢ်ကစၢ်အသးတက့ၢ်.  
ဒီသဒါန့ၢ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိတက့ၢ်.  
ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတက့ၢ်.



တၢ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါန့ၣ်မ့ၢ်ကျဲတဘီၤလၢနကအိၣ်ဒီးဂံၢ်ဘါ ဒီး အိၣ်ဆူၣ်အိၣ် ချဲဒ်သိးနမၤဒဲးဆူၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်မၤစၢၤဆူၣ် ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂီၢ်သန့ၣ်လီၤ. ဖဲနဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါဝံၤန့ၣ် နဒီသဒါ စ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဖိ, မ့ၢ်လၢအဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဒီဘၣ်ထံးစ့ၤလၢကဘၣ်ကူ ဘၣ်ဂၢ်ပုၤလၢနအဲၣ်အိၣ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

## ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်ပူၤဖျဲး



တချုးလၢနအိၣ်ဒီးဖိ



ဖဲနအိၣ်ဒီးဟူးသးကတီၢ်



ဖဲနအိၣ်ဖျဲၣ်အလိၢ်ခံ အိၣ်ဖျဲၣ်



ဖဲနဖိအနီၢ်ဒိၣ်ထီၣ်

## ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်

- ✓ တၢ်ပူၤဖျဲး= ကသံဉ်ဒီ သဒါ န့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၢ်တၢ်လံအီၤလၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးပုၤတချုးကလး, ပုၣ် ဃုၣ်ဒီးကလုၣ်, ကလုၣ်ဒူၣ် ဒီး သးန့ၣ်လီၤဆီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဖျါလီၤဂၢ်လၢနကအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲနး လၢတၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ဂၢ်လၢ COVID-19 ဒိၣ်န့ၣ်ဒီးလၢတၢ်ဆဲး က သံဉ်ဒီသဒါအသိလီၤ.
- ✓ တၢ်စူးကါသ့= ကသံဉ်ဒီသဒါဒီသဒါန့ၣ် လၢတၢ်တြီဆၢတၢ်မၤန့ၢ် COVID-19 အဂီၢ်လီၤ. ကသံဉ်ဒီသဒါဒီသဒါစ့ၢ်ကီးန့ၣ် လၢတၢ် ဒီးန့ၢ်တၢ်ဆါနး ဒီးသံပုၢ်ဖဲနအိၣ်တဆူၣ်ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.
- ✓ ကလီ= ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်ကလီလၢပုၤကိးဂၤဒဲးအဂီၢ်, လၢတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကွၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်တၢ်အိၣ်သး မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်အုၣ်ကီၢ်သးခးက့ ID မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချုတၢ် အုၣ်ကီၢ်ဖါ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

# ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်ပူၤဖျဲး



## တချုးလၢနအိၣ်ဒီးဖိ

**COVID-19** ကသံဉ်ဒီသဒါ တဖၣ်န့ၣ် ပူၤဖျဲးလၢပိၣ်ခွါဒီးပိၣ်မ့ၣ်လၢအဂ့ၢ်ကျဲးစးလၢကအိၣ်ဒီးဟူးသး မ့တမ့ၢ် အဲၣ်ဒီးအဖိလၢခါဆူညါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အုၣ်သးတအိၣ်နီတမံၤလၢကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် ဒူးကဲထီၣ်ပိၣ်ခွါ မ့တမ့ၢ် ပိၣ်မ့ၣ်လၢအဖိအိၣ်တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



## ဖဲန့အိၣ်ဒီးဟူးသးကတီၢ်

**COVID-19** ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤသပျံၤပျံၤဆူပိၣ်မ့ၣ်လၢအိၣ်ဒီးဟူးသးတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆဲးတၢ်ကသံဉ်ဒီသဒါ လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးဆူပိၣ်မ့ၣ်တဘျုးကလး လၢအိၣ်ဒီးဟူးသးတဖၣ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲ လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ် မ့တမ့ၢ် အဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပူၤလၢအိၣ်ဒီးဟူးသးတဖၣ် မၤအသးသ့လၢကအိၣ်တဆူၣ်န့း ဖဲမ့ၢ်ဘၣ်ကူဘၣ်ဂၢ်ဒီး **COVID-19** အခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤပျံၤန့းဒိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဆိဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**COVID-19** ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်တဘိလၢအဒိသဒါ နနီၢ်ကစၢ် ဒီးနဟံၣ်ဖိဖိလၢတၢ်ကီ တၢ်ခဲတဖၣ် လၢအကဲထီၣ်အသးခိဖျိ **COVID-19** န့ၣ်လီၤ.



## ဖဲန့အိၣ်ဖျဲၣ်အလီၢ်ခဲ

**COVID-19** ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤသပျံၤပျံၤဆူပိၣ်မ့ၣ်လၢအဒူးအိၣ်အဖိန့ၣ်ထံတဖၣ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.

ဖဲပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါ **COVID-19** န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤစ့ၢ် ကိးတၢ်ဒီသဒါအဖိဆဲးလၢအိၣ်ဖျဲၣ် ထီၣ်သိး=

- ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်ထံန့ၣ်ကပၣ်ဃုၣ်ဒီးနီၢ်ခိၣ်ဂံၢ်တြိဆၢတဖၣ် လၢမၤစၢၤတၢ်ဒီသဒါအဝဲသ့ၣ်အဖိလၢ **COVID-19** အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.
- ပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်လၢအဆဲးတၢ်ကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် ဖျါလီၤဂၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ် ကူဘၣ်ဂၢ် ဆူအဝဲသ့ၣ်အဖိလၢအသးစၢ်ဒိၣ်မးလၢကဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.



## ဖဲန့ဖိအနီၢ်ဒိၣ်ထီၣ်န့ၣ်

ဖိသ့ၣ်ဒီးသးစၢ်လၢအသးန့ၣ်ဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါလၢကဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် ကပူၤဖျဲးဒိၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါအခါန့ၣ်လီၤ.

ကသံဉ်ဒီသဒါဒီသဒါပူၤကိးဂၤဒဲး, ပုၣ်ဃုၣ်ဒီးဖိသ့ၣ်ဒီးသးစၢ်, လၢတၢ်မၤန့ၢ် **COVID-19** န့ၣ်လီၤ. ကသံဉ်ဒီသဒါဒီသဒါဖိသ့ၣ်ဒီးသးစၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဆါန့း ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်တဆူၣ်ဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ.

ကသံဉ်ဒီသဒါတတြိန့ဖိ လၢကအိၣ်ဒီးအဖိလၢခါဆူညါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. **COVID-19** ကသံဉ်ဒီသဒါ တမၤဘၣ်ဒိတၢ်လိၣ်ဘိထီၣ်သိ မ့တမ့ၢ် ခါဆူညါလၢတၢ်အိၣ်ဒီးဖိအဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီသဒါလီၤနနီၢ်ကစၢ်အသးတက့ၢ်.  
ဒီသဒါနဟံၣ်ဖိဖိတက့ၢ်. ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါတက့ၢ်